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Gewoon basisonderwijs  -  Aangekondigd capaciteitstekort

In Het Nieuwsblad van 7 januari 2020 konden we het artikel lezen: “Gezocht tegen 2024: 
3.000 schoolbanken”. Dat gaat specifiek over de situatie in het Gentse. Maar het wijst er 
wel op dat er een aangekondigd capaciteitstekort is. Ook in de studie van de Vlaamse 
overheid Een capaciteitsmonitor voor het leerplichtonderwijs - Editie 2018: Meta-analyse 
kunnen we duidelijk zien dat er een sterke aanwas voor de deur staat qua aantal 
leerlingen in het gewoon basisonderwijs wat heel Vlaanderen betreft.

De cijferprognose klinkt als volgt: “(…) de vraag in het gewoon basisonderwijs van het 
schooljaar 2007-08 (645.413 leerlingen) sterk stijgt tot en met het schooljaar 2017-18 
(729.998 leerlingen), daarna volgt een periode van verminderde groei tot het schooljaar 
2020-21(735.818), waarna de leerlingenaantallen terug sterker beginnen toe te nemen 
om in het schooljaar 2030-31 777.079 leerlingen te bedragen.” Met andere woorden: of 
het nu periodes van sterke of verminderde groei zijn, het aantal leerlingen in het gewoon 
basisonderwijs is al tien jaar aan het stijgen en zal dat volgens de prognoses blijven 
doen.

Deze toename van de vraag naar schoolplaatsen moeten we natuurlijk plaatsen 
tegenover het aantal schoolplaatsen in het aanbod. In verband met die oefening, het 
volgende citaat: “Het grootste tekort wordt verwacht in Antwerpen waar in 2024-25 tov 
de 85% drempel 3.456 plaatsen tekort zijn. De verwachte tekorten in Gent en het 
Brusselse Hoofdstedelijke Gewest bedragen respectievelijk 1.912 en 1.245 plaatsen. In 
Dilbeek wordt een tekort verwacht van 1.088 plaatsen. (…) In 5 gemeenten is het 
aanbodtekort hoger dan 20%, in 14 andere gemeenten bedraagt het 10-20%, in nog 33 
andere gemeenten is het aanbodtekort 5-10%.”

De studie wijst erop dat een deel van de capaciteitstekorten opgevangen zal kunnen 
worden door schoolpendel. Maar dat is maar in een beperkt aantal gemeenten het geval.

1. Hoe leest de minister deze cijfers in het kader van het gewoon basisonderwijs?

2. Hoe zal de minister aan de aangekondigde capaciteitstekorten tegemoetkomen? 
Welke maatregelen staan nu al op til en zal dit voldoende zijn?

https://onderwijs.vlaanderen.be/sites/default/files/atoms/files/Meta%20analyse%20capaciteitsmonitor_2018_def.pdf
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Ik verwijs hiervoor naar het antwoord dat werd gegeven op schriftelijke vraag nr. 219 van 
8 januari 2020.


